
Komisia pre kultúru Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, 
záznam 2/2020, zo 14. 4. 2019 o 17.00 h, online rokovanie 

Pripojení členovia komisie: Mgr. art. Dana Kleinert, doc. RNDr. Damask Gruska, PhD., Mgr. 
Anna Dojčánová, Soňa Párnická, Mgr. Zuzana Mrvová, PhD., Ing. Matej Vagač 

Ospravedlnení členovia komisie: MUDr. Peter Osuský, CSc., MUDr. Halka Ležovičová, 
Mgr. Andrej Jaroš, Mgr. art. Adam Berka, Mgr. Boris Ažaltovič 

Aprílové online rokovanie Komisie pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Bratislava- Staré Mesto, otvorila predsedníčka komisie Mgr. art. Dana Kleinert, oboznámila 
pripojených s programom: 

1. Rekapitulácia uznesení a tém z posledného rokovania KOKU 
2. Vklad do fungovania SM v kultúre a inštitúciách KaKP SM, pán Huska 
3. Existenčné problémy OZ Divadlo GUnaGU, OZ Ticho a spol. a OZ Divadlo bez domova 
4. Premenovanie námestia/ M. Terézia 
5. Problematika zlúčenia škôl Vazovova ul. 
6. Weinwurmov fond 
7. Dotácie, aktuálne riešenie 
8. Rôzne 

1. Rekapitulácia uznesení a tém z posledného rokovania KOKU 

K tomuto bodu programu sa poslanci vrátia v nasledujúcich rokovaniach a pani predsedníčka 
Komisie pre kultúru Mgr. art. Dana Kleinert prisľúbila dodať elektronicky materiál k projektu 
riešenia bývalého Café Café na Ventúrskej 2. 

2. Vklad do fungovania SM v kultúre a inštitúciách KaKP SM, pán Huska 

K tomuto bodu sa ústne vyjadril vedúci oddelenia kultúry Ing. Ernest Huska. Členov Komisie 
pre kultúru oboznámil so súčasným stavom aktivít na kultúrnych zariadeniach v súvislosti 
s opatreniami k zamedzeniu šírenia koronavírusu. Pracovníčky v kultúrnom zariadení na 
Školskej umožnili niekoľkým jazykovým kurzom pokračovať vo výučbe online a i Detské 
baletné štúdio pokračuje touto cestou. Podobne sa uskutočnili podujatia a koncerty z kultúrneho 
zariadenia Pistoriho palác. Pán vedúci zabezpečil pre pracovníkov MiÚ k Veľkonočným 
sviatkom CD s filmami, ktoré si mohli zobrať domov. 
Členovia Komisie pre kultúru opäť oslovili pána Ing. Ernesta Husku s požiadavkou vypracovať 
smerovanie kultúrnych aktivít na roky 2020 - 2022 v zmysle uznesenia 7 /2020 z 2. marca 2020. 

3. Existenčné problémy OZ Divadlo GUnaGU, OZ Ticho a spol. a OZ Divadlo bez 
domova 

Predsedníčka Komisie pre kultúru Mgr. art. Dana Kleinert oboznámila prítomných so svojimi 
zisteniami ohľadne existenčných problémov OZ, ktoré realizujú činnosť v zariadeniach 
mestskej časti Bratislava-Staré Mesto. V diskusii k tejto téme sa prelínali aj postrehy 
k realizácii veľkých dotácií, ktoré vzhľadom na postavený rozpočet sa majú týkať aj 
spomínaných subjektov. 
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Poslanci sa v bohatej diskusii zhodli na tom, že výzva na veľké dotácie by sa mala realizovať 
a umožnilo sa tak aktérov v kultúre a kultúrnom a kreatívnom priemysle ľahšie preklenúť 

zložitú situáciu a navrhli, aby vyhlásenie dotácií prihliadalo na menej komplikovaný prístup. 

UZNESENIE 8 /2020 

Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto žiada 
starostku mestskej časti Bratislava-Staré Mesto o úpravu textu VZN o dotáciách, tak aby výzvy 
ľahšie, aktuálnejšie s ohľadom na hľadisko časové umožnili prístup k dotáciám v súvislosti 
dopadov spôsobené s opatreniami k zabráneniu šírenia koronavírusu, ktoré majú existenčný 
dopad na činnosť aktérov v kultúre a kultúrnom a kreatívnom priemysle. 

Hlasovali: 6 
hlasovanie za: 6 proti: O 

4. Premenovanie námestia/ M. Terézia 

zdržal sa:O 

K tomuto bodu podal vysvetľujúce podrobnosti vedúci oddelenia kultúry Ing. Ernest Huska. 
Návrh na pomenovanie po Márii Terézii obsahuje: Pomenovať barokovú záhradu na 
Bratislavskom hrade, ktorá je znovuzriadená na rovnakom mieste ako podobná záhrada z tzv. 
Tereziánskej prestavby. Hrad a areál je však v správe NR SR, čiže je potrebné rokovanie 
s kanceláriou Národnej rady SR. Výhodou je, že záhrada (hoci v dnešnej replike) súvisí priamo 
s osobou Márie Terézie. Zároveň nikto si nemusí meniť doklady s týmto pomenovaním. 
Druhou možnosťou je pomenovať novú ulicu/námestie vznikajúcu v novej časti Vydrica, ktorá 
sa práve začína stavať. Pôvodná historická Vydrica patrila totiž do tzv„ Tereziánskeho mesta 
(Theresienstadt, Terezváros), kde ulica s takýmto pomenovaním bola: Maria Theresia-Strasse / 
MáriaTerézia-út. Bola to hlavná podhradská cesta, ktorá spájala námestie pred cisárskym 
a kráľovským proviantným skladom, resp. Dunajský rad s Karloveskou cestou. Staršie meno 
ulice bolo Vydrická hlavná ulica (Zuckermandler Hauptstrasse, Vôdrici F6út). Plenárne 
zasadnutie Mestskej rady dňa 28. júla 1979 zmenilo toto pomenovanie na Cestu Márie Terézie, 
na počesť veľkej kráľovnej. Dnes sa podstatná časť tejto ulice/cesty volá Žižkova ulica, aj keď 
husitský vojvodca nemal s historickou Bratislavou nič spoločné. Z vyššie uvedeného sa ukazuje 
vhodné pomenovanie novo postavenej ulice/námestia v areáli/štvrti Vydrica, ktorá sa práve 
začína stavať. 

Tretí návrh sa dotýka Námestia Eugena Suchoňa, kde je navrhnuté pomenovať časť stromov 
Alej Márie Terézie. Komisia pre kultúru si prešla na rokovaní podrobne návrh predložený 
úradom, o každej variante diskutovala, ale prišla k záveru, ktoré vyústilo do uznesenia č. 

9/2020. 

UZNESENIE 9 /2020 

Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto sa uzniesla, 
že existuje vhodnejšia možnosť pomenovania v Starom Meste v porovnaní s predloženým 
návrhom. V tomto duchu a preštudovaní si predloženého materiálu navrhuje starostke 
nepodporiť návrh pomenovať časť Námestia Eugena Suchoňa na Alej Márie Terézie. Komisia 
navrhuje predložiť návrhy premenovania jednotlivých návrhov miest Starého Mesta 
Názvoslovnej komisii pôsobiacej v Hlavnom meste SR, Bratislava. Pri návrhu pomenovať 
novovzniknutú barokovú záhradu navrhuje v prípade uvažovania nad týmto návrhom najprv 
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začať rokovať s NRSR ako vlastníkom daného územia. Komisia však odporúča prehodnotiť 
premenovanie časti Žižkovej ulice v časti Vydrica po Márii Terézii - toto zároveň tiež odporúča 
prerokovať na Názvoslovnej komisii mesta. 

Hlasovali: 6 
hlasovanie za: 6 proti: O 

5. Problematika zlúčenia škôl Vazovova ul. 

zdržal sa:O 

K predloženému materiálu vedúcim oddelenia školstva JUDr. Michalom Sygútom, mali 
členovia Komisie pre kultúru niekoľko výhrad. Pokladali ho za nedostatočne pripravený, 
neobsahoval všetky potrebné podklady a napokon sa spochybnila aj opodstatnenosť 

plánovaného zlúčenia škôl na Vazovovej ulici. Problém videli vo vytváraní ďalších kapacít pre 
počet žiakov, nakoľko túto školu navštevujú najmä deti z iných mestských častí a aj z okolia 
Bratislavy. 

UZNESENIE 10 /2020 

Komisia pre kultúru miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto žiada 
starostku mestskej časti Bratislava-Staré Mesto stiahnuť Návrh všeobecne záväzného 
nariadenia mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, ktorým sa zrušuje Základná škola, Vazovova 
č. 4, 811 07 Bratislava z aprílového rokovania miestneho zastupiteľstva. Zároveň žiada naplniť 
obsah uznesenia 117/2019 a žiada doplniť materiál o vyjadrenie Rady školy. 

Hlasovali: 6 
hlasovanie za: 6 

6. Weinwurmov fond 

proti: O zdržal sa:O 

Tento bod programu bol z rokovania stiahnutý. 

7. Dotácie, aktuálne riešenie 

Tento bod programu sa prediskutoval v bode 3. 

8. Rôzne 

Pani predsedníčka poďakovala zúčastneným za priebeh online rokovarúa a predpokladá, že 
i ďalšie sa uskutoční touto cestou. 

Zapísala: Mgr. Beata Tarjányiová 
V Bratislave: 14. apríla 2020 
Ukončenie: 20.00 h 

Mgr. art. Dana . inert 
predsedníčka Ko . ~ pre kultúru 
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